
Protokół nr 2/2017 
posiedzenia 

Komisji Budżetu i Finansów 

w dniu 7 lutego 2017 r., w godz. 13
00

 – 14
45

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 
  

 W posiedzeniu uczestniczyły osoby wykazane na liście obecności, co przedstawia 

załącznik nr 1. 

 Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk otworzył posiedzenie 

Komisji oraz zaproponował następujący porządek obrad: 

  

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjecie protokołów z poprzednich posiedzeń Komisji 

3. Sprawozdanie z pracy Komisji za 2016 r. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał na XXX Sesję Rady Powiatu w Białogardzie.  

5. Wolne wnioski i zapytania. 

6. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

  

 

Ad.1 
Członkowie Komisji Budżetu i Finansów zapoznali się z proponowanym porządkiem 

obrad. 
  
  
 
Ad.2 

 *Członkowie Komisji Budżetu i Finansów większością głosów (za – 3 głosy, 

przeciw – 0 głosów, wstrzymujące – 2 głosy) przyjęli protokół nr 10/2016 z dnia  

28 grudnia 2016 roku. 

 **Członkowie Komisji Budżetu i Finansów większością głosów (za – 4 głosy, 

przeciw – 0 głosów, wstrzymujący – 1 głos) przyjęli protokół nr 1/2017 z dnia 23 stycznia 

2017 roku. 

 

 

Ad.3 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk zapoznał członków Komisji  

ze sprawozdaniem z działalności  Komisji Budżetu i Finansów za 2016 r., co przedstawia 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk zaproponował zatwierdzenie w/w 

sprawozdania. Zgłoszoną propozycję poddał pod głosowanie członkom Komisji. 

 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie zatwierdziła sprawozdanie z działalności  

Komisji Budżetu i Finansów za 2016 r. 

Od tej chwili w posiedzeniu Komisji udział bierze czterech członków Komisji. 

 

 



Ad.4 

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała następujące projekty uchwał Rady Powiatu  

w Białogardzie na XXX Sesję Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie: 

 

a) dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju 

szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół 

ponadpodstawowych i specjalnych na terenie Powiatu Białogardzkiego,  

co przedstawia załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk zapoznał członków Komisji  

z projektem uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych 

do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci 

szkół ponadpodstawowych i specjalnych na terenie Powiatu Białogardzkiego. 

Członkowie Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili żadnych 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie 

dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego, 

wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych  

i specjalnych na terenie Powiatu Białogardzkiego.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie dostosowania sieci szkół 

ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - 

Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na terenie 

Powiatu Białogardzkiego. 
 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego 

ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół 

ponadpodstawowych i specjalnych na terenie Powiatu Białogardzkiego, w brzmieniu jak 

przedstawia załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

 

b) wyłączenia Technikum Żywienia i Gospodarstwa Domowego z Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych im. prof. Jana Radomskiego w Tychowie oraz zamiaru jego 

likwidacji, co przedstawia załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 

Wicestarosta – Piotr Pakuszto zapoznał członków Komisji z projektem uchwały w sprawie 

wyłączenia Technikum Żywienia i Gospodarstwa Domowego z Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych im. prof. Jana Radomskiego w Tychowie oraz zamiaru jego likwidacji. 

Członkowie Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili żadnych 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie 

wyłączenia Technikum Żywienia i Gospodarstwa Domowego z Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych im. prof. Jana Radomskiego w Tychowie oraz zamiaru jego likwidacji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie wyłączenia Technikum 

Żywienia i Gospodarstwa Domowego z Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych im. prof. Jana 

Radomskiego w Tychowie oraz zamiaru jego likwidacji. 
 

 

 



Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady w sprawie wyłączenia Technikum Żywienia i Gospodarstwa Domowego z Zespołu 

Szkół Ponadgimnazjalnych im. prof. Jana Radomskiego w Tychowie oraz zamiaru jego 

likwidacji, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Od tej chwili w posiedzeniu Komisji udział bierze pięciu członków Komisji. 

 

 

c) wyłączenia Technikum Rolniczego z Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych im. prof. 

Jana Radomskiego w Tychowie oraz zamiaru jego likwidacji, co przedstawia 

załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk zapoznał członków Komisji  

z projektem uchwały w sprawie wyłączenia Technikum Rolniczego z Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych im. prof. Jana Radomskiego w Tychowie oraz zamiaru jego likwidacji. 

Członkowie Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili żadnych 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie 

wyłączenia Technikum Rolniczego z Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych im. prof. Jana 

Radomskiego w Tychowie oraz zamiaru jego likwidacji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie wyłączenia Technikum 

Rolniczego z Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych im. prof. Jana Radomskiego w Tychowie 

oraz zamiaru jego likwidacji. 
 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady w sprawie wyłączenia Technikum Rolniczego z Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych im. prof. Jana Radomskiego w Tychowie oraz zamiaru jego 

likwidacji, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

 

d) zmiany uchwały Nr XXIX/135/2016 Rady Powiatu w Białogardzie z dnia  

30 grudnia 2016 r. w sprawie statutu Powiatowego Domu Samopomocy Centrum 

Rehabilitacyjno – Kulturalnego w Białogardzie, co przedstawia załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk zapoznał członków Komisji  

z projektem uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/135/2016 Rady Powiatu  

w Białogardzie z dnia 30 grudnia 2016 r. w sprawie statutu Powiatowego Domu 

Samopomocy Centrum Rehabilitacyjno – Kulturalnego w Białogardzie. 

Członkowie Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili żadnych 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zmiany 

uchwały Nr XXIX/135/2016 Rady Powiatu w Białogardzie z dnia 30 grudnia 2016 r.  

w sprawie statutu Powiatowego Domu Samopomocy Centrum Rehabilitacyjno – Kulturalnego 

w Białogardzie.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zmiany uchwały  

Nr XXIX/135/2016 Rady Powiatu w Białogardzie z dnia 30 grudnia 2016 r. w sprawie statutu 

Powiatowego Domu Samopomocy Centrum Rehabilitacyjno – Kulturalnego w Białogardzie. 
 

 



Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/135/2016 Rady Powiatu w Białogardzie  

z dnia 30 grudnia 2016 r. w sprawie statutu Powiatowego Domu Samopomocy Centrum 

Rehabilitacyjno – Kulturalnego w Białogardzie, w brzmieniu jak przedstawia załącznik 

nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

Ad.5 

 1) Członek Komisji – Anna Kodź przypomniała członkom Komisji, że na poprzednim 

posiedzeniu, Komisja złożyła wniosek w sprawie cyt.: ”aby załącznik nr 3 do bieżącej 

uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2016 był uszczegółowiony o kwotę 

otrzymanej dotacji przez szkoły niepubliczne w 2016 roku i wskazanie kwoty przypadającej na 

jednego ucznia”, czyli żeby były rozdzielone dotacje dla szkół publicznych tak jak jest to 

zapisywane przy szkołach publicznych. Następnie poinformowała, że otrzymała odpowiedź 

od Skarbnik Powiatu i nie jest dla niej wystarczająca. Zapytała dlaczego dokonanie 

wnioskowanych zmian nie jest możliwe. Stwierdziła, że to nie jest żadna tajemnica.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek poinformowała, że uchwała budżetowa mówi,  

że przepisy które odpowiadają za tworzenie tejże uchwały są ściśle określone i dają określone 

uprawnienia. Ustawa o systemie oświaty mówi, że Rada decyduje o wysokości dotacji 

procentowej czyli Rada może ustalić nie mniej niż 50% dotacji dla tych uczniów. W uchwale 

budżetowej jest planowana kwota wydatków na zadanie czyli nie ma kwoty na konkretny typ 

szkoły, na konkretna osobę ponieważ Rada nie decyduje do kogo pieniądze są przekazywane. 

W tym momencie decyduje uczeń ponieważ dotacja jest na ucznia.  

Członek Komisji – Adam Kołacki stwierdził, że Pani Skarbnik nie zrozumiała o co pyta 

Komisja, Komisja chciałaby wiedzieć jaka kwota jest przeznaczona w poszczególnej szkole 

na uczniów.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek stwierdziła, że to o to chodzi, ponieważ w uchwale 

budżetowej nie może zapisać planu na szkołę tylko w wykonaniu budżetu za dany rok.  

Członek Komisji – Adam Kołacki stwierdził, że chce się dowiedzieć jakie pieniądze zostały 

przekazane do poszczególnych szkół. 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek przypomniała Komisji, że przy zgłoszeniu wniosku 

Komisja omawiała uchwałę zmieniającą budżet w grudniu roku 2016. Komisja zatwierdzała 

wtedy zmiany w uchwale budżetowej.  

Członek Komisji – Anna Kodź stwierdziła, że rozumie już intencję Skarbnik.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek stwierdziła, że Komisja chciała zapisać w uchwale 

budżetowej konkretne dane ale tych danych nie można tak zapisać ponieważ Rada o tym nie 

decyduje.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że taki zapis jest zawsze  

w sprawozdaniu z wykonania budżetu za półrocze i dany rok. 

Członek Komisji – Anna Kodź stwierdziła, że tego nie ma. 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek oświadczyła, że informacja dotycząca dotacji 

wypłaconych na uczniów poszczególnych szkół i placówek niepublicznych znajduje się  

w informacji o przebiegu wykonania Budżetu Powiatu Białogardzkiego za I półrocze oraz  

w sprawozdaniach rocznych z wykonania budżetu. Natomiast wysokość dotacji na uczniów 

poszczególnych szkół uchwalona przez Zarząd Powiatu w Białogardzie znajduje się na 

stronach BIP Powiatu Białogardzkiego. Następnie przedstawiła radnym w którym miejscu 

sprawozdania rocznego i sprawozdania za I półrocze znajdują się zapisy o których mowa 

wyżej. 

  



Członek Komisji – Anna Kodź przeprosiła, że tego nie zauważyła. Podziękowała za 

wyjaśnienia.  

Członek Komisji – Adam Kołacki oświadczył, że chciałby wiedzieć ile dotacji otrzymuje np. 

publiczne LO w Białogardzie na jednego ucznia i ile LO niepubliczne.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek  poinformowała, że szkoły publiczne otrzymują środki 

na wydatki natomiast szkoły niepubliczne otrzymują dotację.  
 2) Członek Komisji – Anna Kodź zapytała, czy poszczególne kierunki technikum  

w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Białogardzie są księgowane oddzielnie. 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek  poinformowała, że to jest ZSP, która klasyfikuje swoje 

wydatki w konkretnym dziale – rozdziale. Nie jest dzielone ale szkła mogłaby oddzielnie 

księgować każdy typ szkoły.   

Członek Komisji – Anna Kodź zapytała jak są rozliczane wynagrodzenia np.: matematyk ma 

w technikum elektrycznym 5 godz. a w technikum mechanicznym ma 10 godz. Czy w karcie 

nauczyciela jest napisane ilość godzin w rozbiciu.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek  poinformowała, że dla wyliczenia wynagrodzenia  

dla nauczyciela jest to ważne gdzie pracował natomiast ujęcie tego w księgach rachunkowych  

w poszczególnych dziale i rozdziale jest tylko czynnością techniczną. Następnie wyjaśniła 

wynagradzanie nauczycieli. 

 3) Członek Komisji – Adam Kołacki poinformował, że od jakiegoś czasu mówi się  

o podwyżkach płac dla nauczycieli. Następnie zapytał czy z związku  z tym subwencja będzie 

wyższa. 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek  poinformowała, że będzie niższa o 363.000 zł. Dodała, 

że Powiat czeka na metryczkę. W stosunku do projektu budżetu, który otrzymał Powiat to 

subwencja będzie niższa. 

 4) Członek Komisji – Adam Kołacki zapytał, czy były prowadzone rozmowy przez 

Zarząd Powiatu z Burmistrzem Białogardu dotyczące dwóch sposobów zagospodarowania 

budynku po gimnazjum nr 2 w Białogardzie – MOW dla dziewcząt albo LO.  Stwierdził,  

że powołanie tych placówek nie leży w kompetencji Burmistrza czy były prowadzone 

rozmowy dotyczące powyższego tematu. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda oświadczył, że formalnych rozmów nie było na w/w 

temat. Może Miasto mieć takie perspektywy przeznaczenia tego obiektu ale z Zarządem nie 

było rozmów.  

 5) Członek Komisji – Anna Kodź poprosiła o pisemną informacje „ile było w LO dla 

Dorosłych ZSP w Białogardzie uczniów w poszczególnych grupach od stycznia do grudnia 

2016 oraz w styczniu 2017 r. w rozbiciu na miesiące.” 

 6) Członek Komisji – Adam Kołacki zapytał, skąd taki termin Sesji 10 lutego br. 

Stwierdził, że ustalone było, iż posiedzenia sesji będą się odbywały w ostatni piątek miesiąca. 

Przewodniczący Rady a zarazem członek Komisji – Henryk Budzyła poinformował,  

że ostatnie dwa tygodnie lutego to są ferie zimowe oraz że uchwały w sprawie wyłączenia 

Technikum Rolniczego i Żywienia i Gospodarstwa Domowego Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Tychowie musza być podjęte do 17 lutego br. a następnie przesłane 

do Kuratorium. 

 7) Członek Komisji – Rajmund Wasiak poprosił o rozszerzenie informacji 

(załącznik nr 7) Urzędu Marszałkowskiego Województwa Zachodniopomorskiego w sprawie 

pomocy finansowej dla jednostek samorządu terytorialnego z obszaru województwa 

zachodniopomorskiego z przeznaczeniem na poprawienie infrastruktury sportowej w 2017 

roku. 

 

 



Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że poziom dofinansowania wynosi 

50% ale nie więcej niż 20.000 zł. Zapytania zostały złożone do wszystkich szkół. Zarząd 

postanowił złożyć wniosek w ramach w/w zadania na budowę bieżni i skoczni do skoków  

w dal oraz budowę rzutni do pchania kulą w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych  

w Białogardzie.  
 8) Członek Komisji – Rajmund Wasiak poprosił o rozszerzenie informacji  

dotyczącej wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie ze skargą Alicji 

Wojciechowskiej organu prowadzącego Prywatne Centrum Edukacyjne „Szkoły Sukces”  

w Białogardzie na uchwałę nr XIV/90/2015 Rady Powiatu w Białogardzie z dnia 28 grudnia 

2015 roku w przedmiocie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Powiatu oraz 

zakresu kontroli i prawidłowości ich wykorzystania dla niepublicznych szkół o uprawnieniach 

szkół publicznych i placówek niepublicznych. 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Promocji – Ewa Popławska zapoznała 

członków Komisji z wyrokiem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie  

ze skargi Alicji Wojciechowskiej organu prowadzącego Prywatne Centrum Edukacyjne 

„Szkoły Sukces” w Białogardzie na uchwałę nr XIV/90/2015 Rady Powiatu w Białogardzie  

z dnia 28 grudnia 2015 roku w przedmiocie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu 

Powiatu oraz zakresu kontroli i prawidłowości ich wykorzystania dla niepublicznych szkół  

o uprawnieniach szkół publicznych i placówek niepublicznych. Poinformowała, że w/w 

uchwała została zaskarżona do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Skarżąca zarzuciła 

naruszenie prawa materialnego w dziewięciu zarzutach, siedem zarzutów Sąd oddalił a dwa  

w części zostały przez zakwestionowane. Następnie omówiła zarzuty dotyczące w/w 

uchwały. 

 9) Członek Komisji – Rajmund Wasiak poprosił o rozszerzenie informacji  

dotyczącej wniosków o dofinansowanie w roku 2017 remontów kościołów i zabytków kultury 

wpisanych do rejestru zabytków kultury. Zapytał o jakie kościoły chodzi. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że w budżecie na 2017 rok została 

zapisana kwota w wysokości 50.000 zł,  z przeznaczeniem na ochronę zabytków i opiekę nad 

zabytkami. Zarząd postanowił przyznać dotację dla: Parafii Rzymskokatolickiej pw. NNMP 

w Białogardzie w wysokości 35.000 zł, Janusza i Annę Mazur z Kołobrzegu w wysokości 

5.000 zł oraz dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. MB Wspomożenia Wiernych w Tychowie  

w wysokości 10.000 zł.  

 10) Członek Komisji – Adam Kołacki poprosił o dostarczenie kopii protokołu  

z przeprowadzonej kontroli przez Gł. Specjalistę ds. kontroli w Zespole Szkół Specjalnych  

w Białogardzie.  

Od tej chwili w posiedzeniu Komisji udział bierze czterech członków Komisji. 

 11) Członek Komisji – Rajmund Wasiak poprosił o rozszerzenie informacji 

dotyczącej zwołania Nadzwyczajnego Zgromadzenia Wspólników. 

Wicestarosta – Piotr Pakuszto poinformował, że Walne Zgromadzenie Wspólników 

dotyczyło m. in. powołania Rady Nadzorczej IV kadencji, ustalenia zasad oraz wysokości 

wynagrodzenia. Wyjaśnił, że każda kadencja Rady Nadzorczej powoływana jest na rok 

kalendarzowy. Dodał, że Zarząd upoważnia Zgromadzenie Wspólników do podjęcia decyzji. 

Następnie przedstawił skład Rady Nadzorczej: Ryszard Jankowiak, Jerzy Świecki i Leszek 

Kawa. Oświadczył, że Zarząd ustalił wynagrodzenie w wysokości: przewodniczący – 500 zł, 

członek - 300 zł.   

Członek Komisji – Adam Kołacki zapytał, czy zmieniły się stawki wynagrodzeń w spółce. 

Wicestarosta – Piotr Pakuszto udzielił negatywnej odpowiedzi.  



Członek Komisji – Adam Kołacki zapytał o akcję zimową. Dodał, że otrzymywał telefony 

dotyczące nieprzejezdnych dróg. 

Wicestarosta – Piotr Pakuszto oświadczył, że również otrzymywał takie telefony. Wszystkie 

informacje były przekazywane do dyrektora ZDP w Białogardzie. Następnie został 

zobowiązany do tego, aby podał na stronie internetowej nr telefonu na który będzie można 

składać takie informacje. Obecnie na „akcję zima” zostało wydane około 100.000 zł.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował o wyczerpaniu 

porządku obrad i zamknął posiedzenie Komisji. 

  
    Protokołowała 
Violetta Adamczewska 
  

                Przewodniczący  

  Komisji Budżetu i Finansów 

  

Jerzy Żuk 
 


